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Op 12 februari 2024 hebben wij een aantal schriftelijke vragen ontvangen van de 
heer Zwiers namens de PvdA-fractie over dubbele plaatsnaamborden, borden in 
de streektaal. Via deze brief beantwoorden wij deze vragen. Alvorens wij dat 
doen, willen wij u eerst graag meenemen in het juridische kader dat relevant is 
voor wat betreft de plaatsnaamborden en het systeem ISA. 
 
Juridisch kader plaatsnaamborden 
De plaatsnaamborden die de bebouwde kom aanduiden (blauw met witte letters) 
hebben een juridische status op basis van de Wegenverkeerswet 1994 en het 
Reglement Verkeersregels en Verkeerstekens 1990. Dat betekent dat wij ons 
hierbij moeten houden aan de wettelijke bepalingen.  
 
Naar aanleiding van Europese wetgeving met betrekking tot de toepassing van 
het systeem ISA (Intelligente Snelheids Assistent) in auto’s is er door 
verkeersbordenfabrikanten een nieuw bebouwde kombord ontwikkeld. Het gaat 
om een bebouwde kombord met de skyline van een denkbeeldig dorp waarmee 
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het voor de auto direct duidelijk is dat er maximaal 50 km/u gereden mag worden. 
ISA gebruikt onder andere een camera die snelheidsborden herkent om 
bestuurders visueel, middels audio en/of door het gaspedaal attent te maken op 
snelheidsovertredingen. 
 
In bijlage 1 van Reglement Verkeersregels en Verkeerstekens 1990 staan de 
verkeersborden opgenomen. Het bebouwde kombord met skyline is hier nog niet 
in opgenomen. Er zijn gemeenten die desondanks al bebouwde komborden 
vervangen door borden met dit mogelijk toekomstige symbool. Er zijn echter 
vraagtekens bij de handhaafbaarheid van deze borden. Zie bijvoorbeeld: 
https://www.crow.nl/over-crow/nieuws/2024/januari/komborden-met-skyline-
voldoen-niet-aan-regelgeving. Daarom zijn wij nog niet bezig met de omvorming 
van onze bebouwde komborden in het kader van ISA. 
 
Vraag 1, Deelt u de mening van de PvdA-fractie dat dubbele plaatsnaamborden 
een mooi initiatief is? Zo nee, waarom niet? 
Wij vinden het van belang dat het Drents als streektaal behouden blijft en 
aandacht krijgt; het vormt een onderdeel van onze identiteit, onze cultuur en ons 
erfgoed. Een uiting op de plaatsnaamborden zou hieraan bij kunnen dragen. Ook 
kan het gebruik van de streektaal in de openbare ruimte een positieve bijdrage 
leveren aan de toeristische beleving van onze gemeente.  
 
Vraag 2, Ziet u mogelijkheden om mogelijk te maken tegen geringe investering, 
bijvoorbeeld met stickers op de bestaande borden? 
Nee, voor de dorpen met een afwijkende naam in het Drents geldt dat de 
plaatsnaamborden allemaal zullen vervangen moeten worden, omdat de ruimte 
voor de aanduiding van de Drentse naam aanvullend op de naam in het 
Nederlands ontbreekt. Daarnaast geldt, hoe groter het bord, hoe hoger de 
aanschafkosten. Ook kan het zijn dat nieuwe palen, bevestigingsmateriaal en 
dergelijke nodig is bij plaatsing van grotere borden. Wanneer de borden worden 
aangepast in het kader van ISA zal de extra investering om tegelijkertijd de 
Drentse naam toe te voegen gering zijn. Op dit moment is niet bekend of en 
wanneer gemeenten hier wettelijk gezien mee bezig moeten. Het vervangen van 
de borden vraagt wel om het beschikbaar stellen van extra middelen. 
 

https://www.crow.nl/over-crow/nieuws/2024/januari/komborden-met-skyline-voldoen-niet-aan-regelgeving
https://www.crow.nl/over-crow/nieuws/2024/januari/komborden-met-skyline-voldoen-niet-aan-regelgeving
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Vraag 3, Heeft u andere plannen om de streektaal levend en zichtbaar te maken 
in onze gemeente?   
Wij ondersteunen het Huus van de Taol met het levendig houden van de 
streektaal met een jaarlijkse subsidie. Daarmee wordt onder andere in het Drents 
voorgelezen op de basisscholen, wordt Drentse poëzie en literatuur uitgegeven en 
wordt het tijdschrift Wiesneus verspreid onder kinderen. De Drentse tekst van 
Gerard Nijenhuis op sporthal de Koel’n komt weer terug. We zijn aan het kijken of 
we nog meer streektaal teksten van onze vroegere gemeentedichter in de 
openbare ruimte kunnen toepassen. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Borger-Odoorn, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 

mr. M.N.J. Broers mr. J. Seton 
 
 


